
Cred cã lumea jurnalisticã arãdeanã – aºa cum ºi
cât mai e ea – trece prea uºor peste fenomenul
West TV. Trec peste cauza fenomenului ºi mã

aplec mai mult asupra efectului. Concluzia clarã
este cã, printr-o decizie din pix, o întreagã redacþie
a fost pusã pe tuºã. ªtiu, înþeleg principiul
capitalist: cine plãteºte are putere totalã de
decizie, dar nu suntem în acel capitalism sãlbatic al
secolului XIX, când angajaþii erau asimilaþi cu
maºinile, iar abolirea sclavagismului era doar de
faþadã. Suntem în secolul XXI, unde angajaþii au ºi
drepturi, iar ziariºtii ar trebui trataþi cu mai mult
respect. Sintagmele „A patra putere în stat”,
respectiv „Câinele de pazã al democraþiei” n-ar
trebui sã intre în desuetudine. 

Într-un fel, desfiinþarea redacþiei West TV, ca
mãsurã de pedepsire a unor vinovaþi, seamãnã cu
o metodã de pe vremea lui Stalin ºi Beria:
împuºcãm toþi posibilii sau probabilii suspecþi
numai ca vinovatul sã nu scape. Iar decizia
directorului general, patron acþionar majoritar sau
ce-o fi pe-acolo, de a le oferi ziariºtilor suspendaþi
(deocamdatã nu sunt disponibilizaþi, ci doar
suspendaþi pentru trei luni) posibilitatea de a lucra
în fabricã, seamãnã cu o metodã de reeducare din
vremurile lui Dej sau Ceauºescu. Pe vremuri, la
Petroºani, Petrila, Vulcan, Lupeni sau Uricani,
fotbaliºtii ce jucau pe-acolo erau pe hârtie angajaþi
la minã, luau salarii imense pentru acele vremuri ºi
erau consideraþi idoli locali. Dar dupã vreun meci
prost, ameninþarea „ºefului” de-atunci, de obicei
cu funcþie politicã era similarã cu a „capitalistului”
de la Astra: „De mâine s-a zis cu boieria. Vã bag în
minã, dacã mai jucaþi aºa”. Ce mi-e mina de
atunci, ce mi-e strungul sau boghiul de-acum. 

De asemenea, nimeni nu doreºte sã vadã
dincolo de decizie. Ce a dus la aceastã hotãrâre
bruscã? Mulþi înclinã sã creadã cã acea ºmecherie
de antedatare a unui ziar pentru trucarea unei
licitaþii ar fi dus la acest deznodãmânt. Dar, repet,
cred cã acela a fost motivul, nu cauza în sine.
Postul TV funcþiona din ce în ce mai gâfâit, mai
puþin atractiv. Titulatura de „regional” ar fi trebui
sã-i confere patronului o mediatizare regionalã
prin care acesta sã-ºi vândã produsele mãcar în
aceastã zonã, dacã nu în toatã þara. Uitându-ne în
jur, doar Aradul ºi Bucureºtiul au achiziþionat
tramvaie de la Astra (cã acesta este produsul, de
fapt) ceea ce înseamnã puþin, foarte puþin. ªi,
atunci, din raþiuni financiare, poate ºi de alt tip,
patronul a decis sã închidã prãvãlia. I-a lipsit
argumentul. Care i-a venit subit (ºi suspect de
facil) odatã cu buclucaºa licitaþie. 

Totul s-a potrivit ca o mãnuºã ºi, din pãcate, cei
care plãtesc sunt jurnaliºtii trustului, majoritatea
dintre ei nevinovaþi!

P.S. Un caz similar s-a petrecut recent în
Ungaria. Nepszabadsag, cel mai titrat ziar din
þara vecinã, a fost închis fãrã prea multe
explicaþii, de la o zi la alta, de cãtre patronat.
De vãzut asemãnãrile.
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Aºa-i când mergi taur ºi te-ntorci bou...

„Regele” Falcã, 
retrogradat  

vistiernic

Sã fie ãsta începutul sfârºitului? Al lui Falcã, desigur, care
a venit acum circa 20 de ani în Arad cu o pungã de un leu.
Apoi, o fulminantã ascensiune, marcatã de un mandat de
preºedinte la tineret – întâi pe judeþ, apoi la nivel naþional –
în vechiul PD, vicepreºedinte la Consiliul Judeþean, apoi
patru mandate de primar al municipiului, iar ca bonus
funcþia de preºedinte al filialei locale a PDL, devenit (doar cu
numele ) PNL. La care adãugãm ºi alte acumulãri, o grãmadã
de bani în conturi proprii, oamerni influenþi care-l sprijinã ºi
pe care-i sprijinã. 

Acum, prin debarcarea lui Vasile Blaga, Gheorghe al
nostru s-a ºi vãzut preºedinte de partid la nivel naþional,
propus automat pentru funcþia de premier ºi (de ce nu?, la
paranoia pe care a acumulat-o) de candidat la
prezidenþiale!!! Adicã un fel de salvatore della patria al
partidului. S-a ºi dus la Bucureºti pe cai mari, aºteptând
parcã limuzina la aeroport, baºca Garda de onoare ca
întâmpinare. 

Când colo, n-a venit dupã el nici mãcar maºina lui ªchiau
sau a lui Pistru, care-s deputaþi în exerciþiul funcþiunii ºi au
de unde. Cum Falcã are în buzunarul stâng un arici ºi în
dreptul un cactus, probabil cã s-a dus cu autobusul. La
partid, altã surprizã. În loc sã fie primit ca salvatore della
patria, Falcã a fost semimarginalizat, ba chiar ignorat de unii,
în special de reprezentanþi de frunte din vechiul PNL, care nu

i-au iertat ieºirile delirante ºi jignitoare, de-a lungul
timpului. 

Mai mult, Falcã a cãzut pânã-n gât în capcana întinsã de
conducerea centralã a partidului. I s-a propus sã preia
funcþia de ºef de campanie!!!  Adicã, un fel de vistiernic, de
contabil, mult sub ceea ce ºi-ar fi dorit Falcã. O ofertã de
nerefuzat, aºa cum spun mafioþii!!! Mai ales cã oferta a fost
ambalatã frumos, gen „ªtii tu Ghiþã, cã doar la voi, la Arad, a
dat rezultate!” Ce sã mai spunã Falcã? 

Dar capcana e mult mai adâncã... Sã nu uitãm cã, înaintea
lui Falcã, ºef de campanie a fost ºi Blaga. ªi, lui Blaga de
acolo i s-a tras. E greu sã faci o campanie de succes doar cu
bani albi. ªi o campanie naþionalã nu e totuna cu aia de la
Arad, unde Falcã face ce vrea, în cârdãºie cu tot ce miºcã,
inclusiv aºa-ziºii adversari politici. La asta mai adãugãm ºi
„scorul” pe care-l dau sondajele în dreptul PNL: 25%, deci
eºec. Cam ce-ar putea repara Falcã?

Cam asta-i epopeea lui Falcã, care s-a dus taur la
Bucureºti ºi s-a întors bou. adicã, pe înþelesul popular, l-au
uºurat de cojones!!! ªi asta cu zâmbetul pe buze

P.S. Trebuie sã subliniem cã dacã Falcã acceptã sã fie ºef de
campanie (nu vedem cum ar putea refuza!?!), va face „n”
drumuri la Bucureºti. OK, dar nu pe banii noºtri. Deci, atenþie la
deconturi!

Visul arãdenilor este ca Falcã sã plece din Arad aºa cum a venit: cu o pungã de un leu. 
În care sã aibã strictul necesar: pastã de dinþi, BIC-uri, un prosop ºi sãpun. Mult sãpun, ca sã aibã ce scãpa pe jos, la duºuri



Deocamdatã, la Arad, USR nu
existã. Cum nu existã cam
nicãieri în þarã. ªi totuºi, vom

avea extensia USB (acea celebrã
Uniune „Salvaþi Bucureºtiul”) la
nivel naþional? Grea întrebare.
Sau, mai precis, greu rãspuns. 

Mulþi dintre „scãpãtaþii”
politicii arãdene ar vrea sã intre în
USR sau mãcar sã se regãseascã
printre membri, convinºi fiind cã,
odatã ajunºi în Parlament, vor
ajunge la guvernare printr-o
coaliþie ºi, implicit, la niºte
posturi. 

Mai nou, cicã ºi Adi Weiner a

intrat în acest carusel. ªi, cicã,
strânge semnãturi pentru
formaþiunea încã nenãscutã. ªi, ca
sã respectãm în totalitate
adevãrul, Adi Wiener chiar poate
întruchipa imaginea schimbãrii în
politica arãdeanã. Aºa cum, spre

exemplu, ºi Bulumac ar putea fi
aceeaºi imagine a schimbãrii,
doar cã a ales greºit ºi partidul ºi
perioada. Important ar fi ca USR
sã nu permitã intrarea în partid a
unor doritori de funcþii. Asta dacã
într-adevãr USR Arad îºi doreºte
o nouã politicã. Dacã nu, defilãm
tot cu aceiaºi... Se aude, Adi?

Am fost, dupã mulþi ani, la o ºedinþã a Consiliului Local Municipal (CLM). Nu singur, ci cu Romulus Dubãþ,
ºeful de la „Flacãra Roºie”. Eram curioºi sã vedem cam ce se întâmplã într-o ºedinþã a aleºilor arãdenilor (a
unei mici pãrþi din totalul alegãtorilor, mai bine zis). Iar curiozitatea ne-a fost „rãsplãtitã” doar de obiºnuita

gâlceavã dintre putere ºi opoziþie, pe marginea proiectelor de hotãrâri aflate pe ordinea de zi. Proiecte care,
sã ne-înþelegem, nu erau cine ºtie ce. 

Unul ne-a atras, totuºi, atenþia (nouã, nu consilierilor!) ºi vizeazã un teren de la Boul Roºu pe care din
informaþiile noastre se ºtie deja cã se va construi un bloc de locuinþe cu parfum franþuzesc. Se ºtie de dinainte,
deci, semn cã afacerea a fost pusã la cale din timp, rotiþele unse bine, tot din timp, sã nu fie probleme, piedici.
Nici mãcar comentarii în CLM sã nu fie!

Au fost comentarii, în schimb, la proiectul de hotãrâre privind desemnarea reprezentanþilor CLM în
consiliile de administraþie ale unitãþilor de învãþãmânt. Aici, vehemenþa criticilor opoziþiei a fost însã pe deplin
justificatã, pentru cã reprezentanþii respectivi sunt membri sau simpatizanþi ai PNL (ex - PDL). Nu de duzinã,
ci ºefi de organizaþii de prin cartiere, zone ale municipiului, astfel încât controlul politic asupra instituþiilor de
învãþãmânt sã fie deplin. Aºa cã, dacã vor bani de investiþii de la municipalitate, directorii, profesorii, învãþãtorii,
pânã ºi femeile de serviciu vor vota cu PNL fãrã sã crâcneascã. 

A mai fost ºi proiectul legat de bani, care – în pofida protestelor la fel de justificate ale opoziþiei – sunt
manevraþi în funcþie de interesele celor aflaþi la butoane. 

În fine, am mai rãmas, dupã ºedinþã, cu un gust amar, dat de aroganþa cu care reprezentanþii puterii i-au
tratat pe cei ai opoziþiei. Aroganþã împrumutatã, în mod cert, de la edilul-ºef Gheorghe Falcã, absent în ultima
vreme de la ºedinþele CLM — astfel încât unii au început deja sã se întrebe, pe bunã dreptate, dacã nu cumva
este bolnav…

ªi încã ceva: Consilierii ãºtia, aleºi de foarte puþini dintre arãdeni, nu sunt reprezentativi, deºi se bat cu
cãrãmida în piept cã reprezintã interesele Aradului. Excepþie face Marin Lupaº, ales din postura de
independent. În rest, o apã ºi-un pãmânt: Oameni care ar trebui sã facã administraþie, dar fac politicã.
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Politicã, 
nu administraþie

Dupã ce ar trebui sã-þi dai seama?, ai atacat-o în timp ce
îþi luai berea înapoi. Era Azuga, mândria berii românesti
multilateral dezvoltate, un motiv pentru unul din vestul

þãrii sã treacã spre Est Carpaþii. Aºa se spunea, cel puþin. Ce
sã-mi dau seama?, s-a uitat Mia la tine cu ochii cât o gurã
sticlei de bere înainte sã dea în clocot. Observaþia a fost,
aºadar, doar de dragul conversaþiei, o pietricicã de care sã
se-mpiedice gândul hoinar al apusului de soare. Cã-s
ungur. A, nu ºtiu, a revenit ea plinã de speranþe la
pietricica de care a uitat. Sã nu mã crezi chiar atât de
proastã. Ai dat înþelegãtor din cap, ea a continuat mai
linistitã: Îmi dau seama cã ungurii nu sunt negrii sau asiatici
cu ochi migdalaþi, cã nu se deosebesc fizic de noi, românii.
Ba, se deosebesc, ai aruncat-o tu promt, sã vezi ce
urmeazã. Cum adicã, s-a oprit ea dezamãgitã, tu nu te
deosebesti cu nimic de cei de pe aici, ai putea trece drept
unul dintre ei. E adevãrat si nu chiar, ai spus tu dupã câteva
clipe de tãcere, dupã care ti-ai întors faþa drept spre ea.
Soarele îºi trimitea ultimele raze strãpungând norii sângerii
de la poalele cerului. Îti imaginai cã în aceastã, aproape
crepuscularã, luminã trebuie sã arãþi ca Nosferatu din filmul
lui Fritz Lang. Da, a zis ea dupã o vreme. Se uita în ochii
tãi, cãutând ceva acolo despre care tu doar bãnuiai ce ar
putea fi. Ei, vezi, i-ai spus atunci: e doar o impresie. E doar
la prima vedere. Obiºnuinþa. Dar vorbeºti foarte bine
româneºte, nici dupã accent nu te trãdezi. Vorbesc relativ
bine, foarte bine doar dacã accepþi cã sunt ungur, iar tu ai
acceptat asta din start, chiar te-ai gândit cã va urma ceva
interesant. Realizând în timp ce spuneai astea cã o iei razna
din nou, te-ai oprit la timp. Neºtiind exact motivul, a tãcut
ºi ea preþ de câteva cuvinte, dupã care a spus: poate, nu
stiu, complici lucrurile. Da, ai dat tu din cap: este problema
mea cea mare, complic lucrurile. Spune-mi ceva în
ungureºte, a spus ea atunci, încercând sã scoatã discuþia
din fundãtura unde ai împins-o de buna voie ºi nesilit de
nimeni.  Élet, i-ai zis dintr-odatã, înseamnã viaþã. Provine
dintr-o rãdãcinã care poate fi redusã la sunetul é, un e
deschis si lung cum nu este în românã, asemãnator cumva
cu é-ul final din italianul perché. Combinat cu consoane
produce rãdãcini care toate indicã viaþa: éb, treaz, vigilent,
probabil in legãturã cu ép, adicã intreg, ék, frumuseþe,
decor, él, trãieºte, mai departe élet, cum am spus, viaþã,

dar poate fi ºi tãiº, ép, întreg, da?!, én, subiectul, adicã eu,
ér, vena dar si fir de apã sau aur, de unde ºi semnificaþia
de valoros, érték, iar de aici verbul a înþelege, érteni, adicã
sã distingi între ce are si ce nu are valoare,  és e conjuncþia
ºi, ész e mintea, év e ca la ev, e timpul, anul, ét e
alimentul, hrana, mâncarea, ceea ce întreþine viaþa. Îþi baþi
joc de mine, aºa-i? Nu, de fel, i-ai spus în timp ce
deveneai atent la zgomotele care veneau dinspre intrarea
în club. Ea insista însã: nu se poate, ce spui tu este o
poveste de adormit copiii. Hai, cã n-avem timp acum,
cred cã vom pleca imediat de aici ai retezat-o încercând sã
desluºeºti ce se întâmpla mai încolo. Erau voci de scandal,
voci pe care le-ai mai auzit, ºi întotdeauna în mijlocul lor
se afla Nelu. L-ai zãrit pânã la urmã, Bebe îl þinea de braþ
încercând sã-l scoatã din hol ºi din mijlocul unui grup de
oameni agitaþi. Nelu pãrea baiul în persoanã. Ceilalþi din
jurul lui, agitaþi si temãtori, fãrã sã aiba curajul de a trece la
acþiune. Hai, i-ai zis fetei, e cazul sã o iei din loc. Mergeþi
înainte cu Bebe, vã ajungem din urmã. Sesizând sãmânþa
de scandal s-a ridicat ºi ea în picioare uitându-se cu ochii
cãscaþi de neliniste spre portile mari de  metal deschise
încadrate de vitrine la fel de uriaºe: Si tu, de ce nu vii? Du-
te, i-ai spus mai apãsat, vom veni ºi noi. Între timp Bebe l-
a tras pe Nelu în afara holului, grupul s-a mutat pe
esplanadã, miezul agitat fiind repede înconjurat de un cerc
al curioºilor aºteptând deznodãmântul. Îl puteai auzi acum
pe Nelu adresându-se cuiva cu o voce mult mai groasã ca
de obicei: Bã, fraiere, nu vezi cã tremuri? De ce nu te duci
acasã la mãmica sã-þi dea chiloþi curaþi? Hai, odatã, nu te
mai da viteaz, ai auzit-o ºi pe Bebe. Ai ajuns exact când
trebuia. Bebe a iesit din grup, lãsându-l singur,
îndreptându-se spre prietena rãmasã ºi ea singurã pe
treapta de jos a esplanadei. Nelu te-a vãzut la marginea
cercului de curiosi. Stiai ce va urma: un pumn de nicãieri,
fulgerãtor ºi apãsat în nasul fraierului din faþa sa dupã care
urletul lui Nelu: Valea! I-ai fãcut loc printre cei care se uitau
la cel care a încasat lovitura aflat acum în genuchi cu
sângele ºiroindu-i din nas. Ca unul care tocmai a sosit fãrã
sã realizeze ce se întâmplã ai închis breºa prin care s-a
strecurat Nelu, aplecându-te spre victima care încã era în
stare de ºoc. Nelu a trecut val-vârtej printre cei care abia
sosiserã sa vadã bãtaia, alergând din toate puterile spre cel

mai apropiat colþ de clãdire-bloc care îl putea ascunde de
posibilii urmãritori. Câþiva mai breji din cercul celui lovit
încercau sã vadã pe unde s-o ia dupã el, dar unul dintre ei
care pãrea mai matur ºi experimentat a hotãrât: Lãsaþi-l, îl
prindem oricum, o ºtiu bine pe Lia, stã la ea, probabil. Te-
ai mai învârtit un pic printre ei, încercând sã-þi dai seama
exact de situaþie. Erau vreo cinci, dar doar doi pãreau
periculoºi cu adevãrat. Cel lovit care stãtea acum pe ultima
treaptã a esplanadei þinând o batistã la nas si cel care i-a
oprit sã-l urmãreascã pe Nelu. Dacã îºi amintea careva
dintre ei cã aþi venit împreunã putea sã iasã urât, aºa cã n-
ai mai insistat, fofilându-te lejer printre ceilalþi, încercând
sã-þi aminteºti direcþia din care aþi venit spre club. Dupã
douã colþuri a apãrut ºi Nelu. A rãsãrit fãrã veste de undeva
din parcul dintre blocuri de parcã v-ati fi vorbit dinainte.
Nu-i niciun pericol deocamdatã, i-ai spus fãrã sã-ti întorci
capul spre el, dar ºtiu de tine ºi de Bebe. Te vor vâna, asta-
i sigur. Da, a spus Nelu vesel, ma vâneazã deja o armatã
întreagã de fraieri. Dimineaþa plecãm spre Nucet sã n-o
punem pe Bebe într-o situaþie delicatã. Ne oprim la
Târgoviste, ne întâlnim cu un amic ºi acolo, poate
petrecem o noapte la el, revenim aici peste douã-trei zile
doar sã ne luãm rãmas bun, fraierii o lasã moartã pânã
atunci, crezând cã am fugit cu coada între picioare, iar
Bebe e ºmecherã destul sã se descurce cu ei. Noi, adicã, ai
încheiat tu secvenþa lui Nelu, nu tu, noi. A înþeles imediat,
s-a întors spre tine cu zâmbetul acela împrumutat din
westernurile italiene: Hai, las-o moartã, ºi ce dacã am
feºtit-o, ce-ai vrea, sã-mi smulg pãrul de pe piept. N-ai pãr
pe piept, i-ai spus zâmbind la rândul tãu, considerând
afacerea încheiatã pe moment. Uite ºi fetele, l-ai auzit
imediat dupã asta pe Nelu ºi într-adevãr, Bebe stãtea cu
mâinile la sân în faþa voastrã niþel mai încolo, lânga ea
proaspãta ta cunostinþã oripilatã de misterul limbii
maghiare. V-ati oprit faþã-n faþã,  Bebe se uita lung spre
voi, schimbând din când în când privirea de pe el spre tine
ºi invers. Nelu n-a rezistat prea mult, a început sã râdã
scurt ºi ritmic dupã care a terminat la fel de repede: Mia,
nu, s-a uitat la fata care n-avea încredere în posibilitãþile
limbii maghiare. Da, a spus ea continuând râsul lui Nelu de
unde l-a lãsat acesta în paraginã.

Lajos NOTAROS

Fuga (VII)
P R O V I N C I A L U ’

Ce facem cu USR?

Adi Wiener, de la M 10, la o listã de zece!



Sã fie clar din momentul...
startului. Respect fiecare
hobby, de la colecþionarea

ºerveþelor pânã la salturile cu
coarda elasticã, adicã tot ce
presupune pasiune, emoþie ºi
adrenalina de rigoare. Cu
condiþia, esenþialã din punctul
meu de vedere, ca pasiunea
celuilalt sã nu mã deranjeze. 

Sã intru direct în subiect, e
vorba de enduro. S-a nimerit ca
acum douã sãptãmâni sã iau la
picior traseul Schitul Feredeu-
Covãsânþ-Ghioroc, pe creasta
dealurilor, prin pãdure. Hobby-ul
meu fiind sã iau un rucsac în
spate ºi sã mã plimb prin pãduri
ºi prin munþi. Pe jos, o chestie
cam ciudatã în vremurile intense
ºi triste pe care le trãim. Am fost
însoþit de câþiva prieteni din
Timiºoara, convinºi, de
subsemnatul, cã Munþii
Zãrandului meritã cãlcaþi. ªi era
gata sã-i conving, ajutat de
liniºtea pãdurii, de peisaj, de apa
izvorului de la schit. Poveste
calmã, plictisitor-idilicã, dar totul

s-a schimbat în câteva zeci de
fatidice secunde.

Liniºtea a fost spartã de un
val de bârâituri apocaliptice, iar
cãrarea a fost strãbãtutã
fulgerãtor de trei sau patru
enduro motocicliºti, maiestuoºi
în trecerea lor peste noi, amãrâþi
pietoni turistici aparþinând unei
epoci de mult dispãrute. Nu le-
am putut vedea feþele, dar sigur
în spatele cãºtilor a apãrut un
rânjet superior, atunci când,
trebuie sã precizez, graþie unor
reflexe încã bune, am plonjat în
tufele de lângã cãrare. Am
mulþumit cerului cã nu am un alt
hobby, vânãtoarea, cred cã
înþelegeþi de ce. De fapt ei
trebuiau sã mulþumeascã.

Dupã ºocul ºi buimãceala
inerente, am înþeles cã în zonã a
fost un mega, extra, super
concurs enduro, toþi cei de aici
fiind preveniþi, graþie unui
comunicat, sã fie atenþi ºi sã se
fereascã. Dar turiºtii fraieri ºi
animalele pãdurii au ratat
comunicatul ºi au scãpat fiecare

cum au putut. Ca ºi în cazul
nostru.

Finalul? Prietenii mei din
Timiºoara mi-au explicat cã
deocamdatã Munþii Zãrandului
nu se preteazã la turism normal.
Cu rucsacul în spate, sau cu
bicicleta, pe mult lãudatele, ºi de
mine, trasee marcate. Iar mult

trâmbiþata strategie judeþeanã de
promovare turisticã e, scuzaþi
expresia, un cãcat în ploaie.
Trãiascã strategia enduro! Sã
alungãm din Munþii Zãrandului
pãsãrile, animalele ºi turiºtii. 

Trãiascã zgomotul ºi caii
putere!

D.C.

Am cunoscut-o pe tanti Alice
cu mulþi ani în urmã, la ªiria.

Acum nu mai trãieºte, dar eu îi
sunt dator aceste rânduri pentru
lecþia pe care mi-a dat-o atunci.
A fost o lecþie de istorie ºi de
bun simþ ardelenesc. Am fost la
ea în urma unei reclamaþii cã ar
deþine valori nedeclarate la
Oficiul pentru Patrimoniul
Cultural Naþional. Aruncându-mi
o privire asupra lucrãrilor din
casã mi-am dat seama imediat cã
era vorba de o pârã ordinarã. Am
zâmbit ºi i-am spus: „Doamnã (i-
am spus „tanti“, cerându-i voie,
ulterior), nu posedaþi bunuri care
fac obiectul legii pentru ocrotirea
„Patrimoniului Cultural
Naþional“, voi scrie asta într-un
proces verbal ºi nu veþi mai avea

niciun necaz.“ S-a ridicat de pe
scaun ºi m-a privit drept în ochi
ºi în clipa aceea am avut o
revelaþie: doamna Alice semãna
izbitor cu Criºan, cel din triada
Horea, Cloºca ºi Criºan. I-am
spus ºi ea mi-a replicat prompt:
„Pãi, sigur cã da, fiindcã sunt
strãnepoata lui Criºan“. Am
încremenit. „ªi pentru cã tot
umbli dupã bunuri culturale – a
continuat ea – hai sã-þi arãt
ceva“. A scos apoi dintr-un
sertar ºi mi-a arãtat o diplomã de
înnobilare a colonelului Iulius
Szabo de Satmary. „ªi ce-i cu
asta, tanti Alice?“„ – Ei, e un
roman, domnule profesor“. Dupã
rãscoala din 1784, neamurile
celor trei cãpitani s-au rãspândit
în diferite locuri pentru a-ºi

pierde urma. Carolina, fiica lui
Criºan, s-a refugiat la ªiria. Aici l-
a cunoscut pe cel cu care avea sã
se cãsãtoreascã ºi cu care a avut
doi fii. Unul din ei a fost
colonelul Iulius Szabo de
Satmary din care se trage tanti
Alice. În venele ei curgea sânge
românesc, unguresc ºi...
german! Vorbea perfect toate
cele trei limbi.

Depãnând aceste file de
roman istoric, la un moment dat
s-a ridicat în picioare, m-a privit
din nou cu acea cãutãturã asprã a
lui Criºan, din celebrul sãu
portret de la Muzeul Brukenthal
din Sibiu, ºi m-a întrebat: „ªi-
acuma spune-mi, eu ce sunt?“„–
ªtiu eu, tanti Alice, unguroaicã,
nemþoaicã sau româncã?

Dumneata ce crezi cã eºti?“ „–
Eu? Eu cred cã sunt ardeleancã!“
Lecþia pe care mi-a dat-o nu o
uit. Ardealul înseamnã români,
maghiari, saºi, ºvabi, secui ºi încã
alþii. Dumneata, strãnepoata lui
Criºan, cu sânge românesc,
maghiar ºi german, ne asiguri cã
putem trãi împreunã ºi în bunã
înþelegere. Numai sã vrem ºi sã
fim cãlãuziþi de bunul simþ al lui
tanti Alice.

P.S. În Iugoslavia, la
Zrenjanin, am cunoscut-o pe
Ileana Ursu Nenadici,
strãnepoata lui Nicolae Urs, zis
Horea. Nu absolvise nicio
ºcoalã româneascã, dar vorbea
foarte bine româneºte.

O lecþie de convieþuire
Horia MEDELEANU

Aradul, o mare micãlacã

Iar spuneþi cã suntem rãi ºi avem ceva
personal cu omul acesta. Dar nu e vorba de
aºa ceva, chiar din contrã. Apreciem faptul

cã poate sã fie implicat în atâtea proiecte ºi sã
le managerieze aºa cum poate el mai bine.
Bine, nu ºtim exact cum îºi împarte ziua de
lucru, cã sã fii ºi director la Direcþia Judeþeanã
de Sport ºi Tineret, sã fii ºi conducãtorul
absolut la UTA Bãtrâna Doamnã ºi sã te mai
ocupi ºi de clubul tãu privat Atletico Arad, nu
e chiar uºor. ªi toate acestea îþi cam consumã
din resurse, mai ales din cele ale timpului, cã
doar o zi are tot 24 de ore, indiferent cã te
numeºti Alexandru Meszar sau altfel.

Na, baiul nostru acum e altul. Am auzit cã
la meciul de la Timiºoara dintre Poli ºi Steaua,
cei de la Pecica au dus o grupã de juniori în
tribunele stadionului Dan Pãltiniºanu. Adicã i-
a luat frumos de acasã, le-a dat ºi de pãpicã
pe drum ºi i-au dus sã vadã cum aratã un meci

de liga întâi. Foarte frumoasã acþiune, de bun
gust. Acum ne întrebãm, ceva de genul
acesta nu ar putea sã le treacã prin cap ºi celor
de la DJST? Adicã bine, hai sã nu îi duci la
Timiºoara, sã nu îi înveþi sã þinã cu duºmanul.
Dar ai ºi tu o echipã în liga a doua, chiar în
oraºul tãu. De ce nu se face prin rotaþie o
astfel de miºcare, ca rând pe rând copii din
fiecare sat ºi sãtuc al Aradului sã fie duºi la
meciurile UTA-ei BD? Aºa s-ar putea renaºte
spiritul utist în tot judeþul, aºa þi-ai asigura o
bazã de suporteri pe viitor, aºa þi-ai face o
foarte bunã acþiune de marketing atât pentru
club, cât ºi pentru tine ca ºi instituþie. Cã doar
vorba aia, tu le conduci pe amândouã, ieºi
câºtigat din ambele variante. ªi mai poþi sã îi
duci ºi la baschet, chiar dacã acolo ar vedea
copcii numai jucãtoare din sãtrinãtate, dar na.
Sau nu ºtiu, orice altã acþiune care sã îþi
justifice ocuparea acelui post. Mãcar sã

mimezi faptul cã eºti la conducerea acelei
instituþii, sã mai apari cu un comunicat de
presã, o conferinþã, ceva, orice. Cã din ce se
observã pe site-ul instituþiei nici mãcar
documentele oficiale nu le mai semnezi. Pãi
dacã se emit ºi alea atunci când tu eºti la
celelalte locuri de muncã ale tale, nu e vina ta!

Cã ne gândim cã în privinþa salariului
existã o promptitudine mult mai mare decât
la acþiunile publice, acolo se iese în faþã, se
bagã cardul, se scot banii, sã fie bine. Dacã tot
vorbim despre profesionalism, despre
stârpirea metodelor care au dus România
unde au dus-o, de ce sã nu începem cu noi?
De ce sã acceptãm o astfel de situaþie
cameleonicã dar sã ne þinem ca mari
profesioniºti ºi oameni de bine? Doar pentru
niºte bani în plus? Vorba aia, banii tot vin cã
jucãtorii se vând bine mersi…

A.D.

Spãrgãtorul de boicot
Pentru cã nu le-a convenit

modul de abordare a unor
puncte, Opoziþia din Consiliul
Judeþean a decis sã boicoteze un
anumit punct ºi sã voteze
împotrivã la alte trei puncte.
Opoziþia, adicã PSD ºi ALDE.
Numai cã unul dintre aldiºti, fostul

preºedinte al filialei arãdene,
Mircea Purcaru, s-a fãcut cã plouã
la apelul colegilor ºi a rãmas în
salã. Curaj pe el (ºi interes,
desigur) mai ales cã poate fi
mazilit din Consiliu la o simplã
semnãturã a preºedintelui – a se
citi retragerea sprijinului politic.
ªi, din iarnã, dupã ce în mod
previzibil PSD ºi Alde vor forma
guvernul, s-ar putea sã plece ºi
din directoratul de la Îmbunãtãþiri
funciare. Mare curaj, cam cât o
indemnizaþie ºi-un salariu la un
loc. 

„Dacã” s-a transformat 
în „când?”

Pânã mai acum vreo lunã,
arãdenii pronosticau DACÃ
Gheorghe Falcã va fi sãltat sau nu
de DNA. Acum, acest DACÃ s-a
transformat în CÂND? Înainte sau
dupã alegeri? Mai ales cã
Gheorghe al nostru e tot mai
ºubred în zona Bucureºtilor. Cum
bursa zvonurilor e oscilantã, vã
mai plasãm una: cicã Falcã
investeºte în imobiliare. Direct
sau indirect (deºi indirect e
periculos, cã s-ar putea sã fie
þepuit) cumpãrã imobile. Unele pe
strãzi care – purã coincidenþã –
sunt în plin proces de
modernizare. De urmãrit...

Rubrica lu’
undercoavãru’
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E cald ºi bine la DJST?

Colaboraþioniºtii noºtri

Nu îndur „enduro”!



A început sezonul balurilor,
ARQ explodeazã. Online-ul
patronat de Ghiþã ºi condus de

Glad, Gelu fiind, se pare, în
concediu încã, se bazeazã pe
munca lui Menomorut, zis ºi
Vasile Þãran Dan, un personaj
arãdean demn de lucruri ºi zile
mai bune. Vasile este într-adevar
o figurã cum se spunea pe
vremea noastrã, care este ºi
vremea lui, un tip mai micuþ aºa
dar iute ca glonþul patriei sub
pãlãria sa care te duce cu gândul
la westernurile germane filmate
în fosta Iugoslavie ºi dupã
mustaþa sa unicã pe aici care te
pune pe gânduri de cum o vezi,
oferindu-þi o dilemã neliniº-
titoare cel puþin.

Eu l-am întrebat odatã cum
reuºeste sã se hrãneascã prin
mustaþa aceea care parcã îi

acoperã toatã partea de jos a
feþei, el, onest ca întotdeauna în
lucruri de bazã, mi-a recunoscut
cã sunt probleme, mai ales cu
supa cu tãieþei. Dincolo însã de
aceste bizarerii, Zãrãndan sau
Sãrãndan este unul dintre
jurnaliºtii cei mai coloraþi al
urbei, un zilier al informaþiei
mondene, un personaj de
nelipsit de la balurile bobocilor
din toamnele lungi ale ultimilor
ani.

Fotografiile lui fãcute cu miile
sunt în acelaºi timp simboluri
ale virtuþiilor ºi servituþiilor

jurnalismului. Acum când
numãrul de clickuiri þine în viaþã
câte o redacþie, balurile lui
Sãrãndan þin în viaþã ARQ,
oferindu-le celor din redacþie
senzaþia cã lucreazã la un ziar.
Cel care lucreazã efectiv este însã
doar Vasile cel hâtru cu nelipsitul
sãu aparat foto. Cã de fapt ARQ
este în viaþã doar datoritã lui
Ghiþã Falcã ºi va fi doar atâta
timp cât îi foloseºte lui este o
altã mâncare de peºte, oricum
lipsitã de gust pentru Sãrãndan
cel apolitic.

Cu toate acestea mustaþa
aceea uriaºã ºi privirea
ºugubeaþã de sub bolurile

pãlãriei ascunde o poveste
ciudatã, o dramã latentã. Vasile
Sãrãndan este scriitor ºi poet în
travesti, un adevãrat aventurier
al minþii ºi imaginaþiei, un literat
eºuat ascuns dupã tonele de
fotografii de adolescenþi plini de
coºuri ºi adolescente care se
viseazã modele la Milano sau
Paris. Atunci însã când se apucã
de scris, ochiul atent poate
întrezãri sclipirea aceea pe care o
vezi doar în textele celor care îºi
pun viaþa în slujba cuvântului. 

Ultima producþiune a lui
Sãrãndan se referã la festivalul
de film documentar FARAD,

mai precis la deschiderea acestui
eveniment, singurul de fapt care
în epoca lui Falcã a  reuºit sã
aducã un plus în viaþa culturalã
muribundã a Aradului. Desigur,
nu este meritul lui, singurul sãu
merit în aceastã treabã fiind lipsa
lui de cunoºtinþe ºi faptul cã,
probabil, pânã acum, n-a
vizionat niciodatã un film
documentar, de unde uºurinþa
cu care i-a lãsat pe organizatori
sã-ºi vadã de treabã.

Vasile, în contratimp ºi
contraspaþiu, se achitã minunat
de sarcinã, realizând o micã

bijuterie publicisticã în materie.
Acum când jurnalistica de
culturã existã la Arad doar prin

ºi perechea lui de la Special, în
rest minþi odihinite scriu despre
evenimentele culturale de parcã
ar scrie despre recolta la hectar
sau ultima vizitã în judeþ a
tovarãºului, scurta nota din ARQ
a lui Vasile meritã pomenitã,
tocmai în ideea de mai înainte:
existã viaþã ºi între buruieni!

Am þinut sã-l scot în evidenþã în
acest context pe Vasile
Sãrãndan ºi pentru a-l aºeza

acolo unde i-ar fi locul, nu între
jurnaliºtii de partid ai lui Falcã,
cei care ne anunþã pompos,
precum Rãzvan Creþu, cã au
obþinut o audienþã record,
tãcând precum lebãda mutã-n
cucuruz despre subtextul acestui
vârf de audienþã: sezonul
balurilor de boboci, nu neapãrat
vreo performanþã jurnalisticã,

mai degrabã munca de vâslaº
modest a lui Vasile pe galera
amiral a presei lui Ghiþã. 

Galerã care, precum bãrcuþele
din subordine, n-au scãpat o
vorbã despre performanþa

jurnalisticã realã ºi ieºitã din
comun a zilelor trecute,
investigaþiile de la Special care
au dus la degradarea lui Andrei
Ando ºi la naufragiul titanicului
de la West TV ºi media, mã rog,
cum zic ei. Singurul ziar care a
prezentat evenimentele, e drept
fãrã sã insiste, a fost aradonul-
jurnal arãdean, parte a
conglomeratului jurnalistic
austro-ungar din vestul þãrii,
singura publicaþie din Arad  care
depinde de Falcã doar la nivelul
publicitãtii ºi a venitului din
reclame ºi anunþuri. 

Specialii presei arãdene au
revenit în forþã, dupã ce vreo
jumãtate de an au lâncezit,

într-un fel de hibernare. De fapt,
e ºi logic: Ioþcu, punct ochit,
punct lovit, Ana a Dragoºului,
punct ochit punct lovit, Bãnã, de
neclintit, dupã ce a bãtut palma
cu Falcã. Clar, motiv de aþipealã.
Acum, oamenii ºi-au revenit ºi
dã-i ºi ancheteazã. La greu...
Faptu’ cã Fuliaº a revenit la ziar,
profund nemulþumit de „sejurul”
la partid, ºi cã anchetele vizeazã
instituþii subordonate lui Falcã,
ããã, Primãriei, sunt simple
coincidenþe.

Lucicã, tot de la speciali, cel
de la sport, sã evitãm
confuziile, ne dã de gândit.

Mai nou, Bucã intrã la
combinaþii, se „demarcã” prin
anchete, centreazã la... amintiri
ºi face jocuri de cuvinte la fotbal.
Luciiiiiiiiiiiiiiii, ne place, dar cu
ultima las-o mai uºor. Pãi faci
jocuri de cuvinte cu ºi despre
fotbaliºti ºi cititori de ºtiri de
fotbaliºti. D-aia-s comtenturile
zero la articolele astea. 

Categoric, nu mai înþelegem
nimic! La speciali citim cã
Johannis se întâlneºte cu

omologul sãu slovac la Nãdlac.
La aradoniºti aflãm cã din motive
de deces de soacrã, acþiunea
„Nãdlac” s-a anulat. acuma ºtirea
de pe special e mai veche, aia de
pe aradon e mai recentã, dar
dacã tot suntem profesioniºti,
dacã tot folosim apdeturi
(update, pentru anglofili), apãi
trebuia sã amintim de sãraca
doamnã soacrã de preºedinte,
chiar dacã-i vichend (repetãm
week end, pentru anglofili). 
C-aºai în presã...

ªi dacã tot aminteam de Klaus
Werner, dacã tot aminteam de
aradoniºti, apãi cum sã spui cã

un german ºi un slovac – slavofil
prin excelenþã – vor avea
convorbiri tête-à-tête. Hm, ce
cautã franceza pe-aici, cu tot cu
umlauturile pe care cu maxim
profesionalism le-a pus
autoarea? Parc-ar fi Tratatul de la
Versailles sau cel de la Yalta, cu
atâtea combinaþii lingvistice...

ªi tot de aradon, dacã ne este
cu cuviinþã. Citim de „Noaptea
Bibliotecii judeþene”. Iniþial am

crezut cã s-a-nchis Biblioteca, pe
motiv de lipsã de cititori. Sau cã
s-a-nchis pe motiv cã nu mai
cotizeazã la Capitala cuplului
Falcã&Ando (aia cicã culturalã ºi
europeanã, care deºi a dat cu
mucii-n fasole ar mai fi vrut sã
sugã bani). Dar, nu! Cicã e un
articol de bine. Cã e noaptea
Bibliotecii ca o formã de
manifestare nocturnã, pozitivã,
cã cultura nu doarme etc. Brrr!
Oricum, vãzând titlul, ne-au
apucat frisoanele. 

ªi când am crezut cã Andrei
Ando, autorul moral al
suspendãrii West TV ºi faptic al

desfiinþãrii Observatorului, se va
ascunde ºi-n gurã de ºarpe,
numai sã scape de oprobiul
societãþii – atâta cât mai existã ºi
acesta – iaca omu’ nostru o mai
comite o datã. Vine ºi ne spune
de PSD, de nu ºtim ce site (ba
ºtim, dar facem pe inocenþii!), cã
cum sunt ca niºte eroi
caþavenþiºti. ba Ando mai
aminteºte, rãsucind cuþitul în
rana unor colegi, tocmai de
Observator. Uitã, însã, Ando, cã
prin asta se inculpã. Adicã acum
e de rãu ce face „un ziar on-line”
în colaborare cu PSD, dar
aminteºte cã Observatorul
(condus tocmai de Ando) a fãcut
acelaºi lucru, fãrã succes. Dar
atunci a fost bine! Sau cel puþin
aºa deducem. Noi atât: culmea
tupeului, culmeau ipocriziei,
marca Ando!!!

Brain foarte special
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‘a i  dã  presa mea!

Petre, mastercheful zonei de vest, 
asaltat de admiratoare din Bucureºti. 

Aici, Daniela Crudu.
Cu dedicaþie de la Romi ºi Tifi
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Koveºi (DNA) contra „Ghiþã”
(SRI). Statul contra mafiei ?

Dacã pânã acum existau
îndoieli cu privire la natura
relaþiei „Ghiþã” - SRI ºi

implicarea SRI în scandalul
„Ghiþã” - Koveºi, ultimele
declaraþii ale lui „Ghiþã” ºi modul
elaborat în care sunt lansate,
începe sã limpezascã definitiv
apele ºi sã clarifice de partea cui
e SRI ºi unde se situeazã
instituþia în rãzboiul „Ghiþã” -
DNA. Adicã între stat ºi
infractori. 

Am anticipat încã de anul
trecut cã SRI - deºi pãrea altfel,
pentru cã jucau perfect rolul de
apãrãtori ai statului de drept ºi
de luptãtori antifraudã ºi
anticorupþie -, nu va reuºi sã
transforme ºi DNA într-un
instrument, precum a reuºit cu
ANAF. În cazul ANAF, dupã o
campanie de denigrare a
instituþiei (ºi în special a Gãrzii
Financiare), cu „limba în
urechea” lui Bãsescu ºi
speculând ura lui Ponta
împotriva Gãrzii „duºmanului”
Blejnar, SRI a preluat controlul
total al Direcþiei generale
antifraudã ºi al ANAF, prin
detaºarea (neconstituþionalã ºi
nelegalã, pentru cã este clar,
conform legii 14/1992 ºi Legii
188/1999, detaºarea unor ofiþeri
SRI la ANAF reprezintã un
conflict de interese, fiind interzis
sã activezi în douã instituþii
bugetare) a 53 de ofiþeri de la
SRI la ANAF. Spre deosebire de
diletanþii ce au condus ANAF ºi,
în special, a unui gâgã
profesional, precum Gelu
Diaconu care, crezând cã astfel
îºi consolideazã postul - obþinut
prin sprijinul mafiot al lui Relu
Fenechiu ºi Dan Radu Ruºanu -, a
desfiinþat Garda Financiarã ºi a
pus pe tava SRI întreg ANAF,
procurorii DNA nu s-au lãsat
vrãjiþi, pânã la final, de teatrul
sereistic, nici încãlecaþi ºi nici
intimidaþi de „reprezentaþiile de
forþã” ale SRI, pentru cã mulþi
dintre ei nu sunt ºantajabili ºi nici
nu le pasã de gradele sereiste ºi
nici de diversiunile ziaristice
dirijate. În final, dupã ce au ajuns
la problemele de fond, adicã
Ponta, Ghiþã, Dragomir,
Adamescu, Ruºanu, Tender,
Cocoº, Udrea, Blaga, etc., se
pare cã procurorii DNA au
realizat cã SRI nu e tocmai strãin
ºi nici total neutru de ce se
petrece în România, având
niscaiva cam multe interese
(scuzaþi contradicþia) în aceste
jocuri de acaparat piaþa ºi
controlul total al economiei

subterane. Aºa cã s-au trezit cã
în marele scenariu antifraudã ºi
anticorupþie regizat prin Decizia
CSAT-ului bãsist, SRI, în fapt, a
încercat, se pare, manipularea
DNA, urmãrind s-o transforme
într-o anexa a SRI, „militarizatã”
(prin secretul de serviciu), care
sã execute ordinele, fãrã sã
crâcneascã. Însã procurorii DNA,
spre lauda lor, de aceastã datã,
au reacþionat exact cum era
cazul: n-au muºcat momeala ºi
ºi-au vãzut metodic de treabã,
fãrã discriminare, indiferent de
nume ºi poziþie.  Culmea, în
rãzboiul SRI - DNA, deja
declanºat, DIICOT - deºi pãrea cã
se aflã în rãzboi cu DNA, dupã ce
SRI le-a „eliminat” capul, pentru
cã n-a executat, se pare,
ordinele coldiste -, a fãcut cea
mai tare mutare, servindu-i DNA
dovada cã SRI este duplicitar,

respectiv cã instituþia n-ar fi chiar
strãinã total de spionarea ºefei
DNA, ba chiar cã ar vrea-o, ca ºi
pe Bica, scoasã „în decor”,
pentru a nu le încurca „planurile
de viitor”. Logica derivã din
faptul cã SRI l-a monitorizat atât
pe Adamescu cât ºi pe fostul lor
coleg, Dragomir, caz în care
ºtiau foarte bine ce pun la cale
cei doi (iar dacã nu ºtiau e ºi mai
grav pentru cã erau obligaþi sã
ºtie prin punerea în executare a
mandatelor de interceptare în
cazul „Black Cube”) împotriva
ºefei DNA. ªi cum „interesul
poartã fesul”, cei de la SRI,
întâmplãtor ºi din eroare
(premeditatã?) au „omis” sã
informze DNA cu privire la ce
urma sã se întâmple cu ºefa
instituþiei, nu pentru cã n-ar fi
fost „deontologic” ci pentru cã

astfel îºi salvau „administratorii”
afacerilor patronate (cele cu
produse petroliere ºi IT la
instituþiile bugetare, controlate
în totalitate de cei din SRI, prin
intermediul celor trei mari
cãºtigãtori ai licitaþiilor IT: fostele
firme ale lui Ghiþã Sebastian,
Siveco ºi UTI). Ghinionul a fost cã
cineva a trãdat (ori din SRI ori din
DIICOT sau din ambele) ºi
„mãmãliga” omisiunii sereiste a
explodat, punând în gardã DNA
ºi pe ºefa instituþiei cã cineva
„joacã icorect”. Logic, s-ar pãrea,
în condiþiile în care SRI îºi simþea
ameninþate multe din afacerile
„patronate”; simþea „aer rece” în
ceafã prin apropierea DNA de
afacerile controlate ºi, mai ales,
cã nu mai poate controla DNA ca
sã protejeze firmele ce fac
comerþ cu produse petroliere ºi
nici pe cele din domeniul IT, aºa

cum face în cazul ANAF, unde
deþine controlul total. 

Indiferent însã de cum se va
termina „mãcelul” (este evident
cã lupta se dã între Koveºi ºi
DNA pe de o parte, Coldea,
Bãsescu, Ponta, Ghiþã & Co. de
cealaltã parte) este limpede cã
SRI nu mai formeazã un binom
cu DNA ºi cã, din pãcate pentru
România ºi firava democraþie, la
aceastã orã este mai mult decât
evident cã SRI se aflã în tabãra
viitorilor infractori condamnaþi,
gen Ghiþã, Ponta ºi cei din familia
Bãsescu. ?i nu pentru cã existã
(cu excepþia lui Ghiþã), mare
„dragoste” între SRI, Ponta ºi
Bãsescu, iar „dragostea” include
puncte de vedere comune
privind apãrarea statului de
drept, a democraþiei ºi justiþiei,
ori lupta antifraudã ºi

anticorupþie, ci pentru cã, de
aceastã datã, SRI îºi simte
ameninþatã poziþia, simte cã
pierde controlul asupra DNA ºi
cã, în viitor, nu-ºi va mai putea
proteja „afacerile” ºi pe
„administratorii” lor, care
înseamnã, în fapt, controlul total
al fraudei fiscale ºi a devalizãrii
banului public (e plin de
dragomiri, cu averi de milioane
de euro, printre coloneii ºi
generalii SRI, în rezervã sau în
activitate, ce-ºi vãd ameninþate
averile obþinute fraudulos).
Departe de a convinge cã sunt
neutrii, informaþiile aruncate pe
piaþã ºi metodele utilizate
(activarea celulelor din mass-
media) aratã, din contra, cã SRI
speculeazã clar momentul ºi
încearcã, prin Ponta, Bãsescu,
Ghiþã ºi alþi ciraci care sunt scoºi
la interval (Apropo ! Faceþi lista
pentru cã acum se deconspirã !)
pentru luptã de „gherilã”, sã
recâºtige poziþia de forþã ºi
controlul asupra DNA,
eliminând-o pe Koveºi ca
avertisment pentru restul
propcurorilor ce nu înþeleg
cine-i „stãpânul inelelor”. Altfel,
la poziþia ºi informaþiile pe care
le deþine, SRI i-ar fi pus de mult
„fermoar la gurã” lui „Ghiþã” ºi
l-ar fi „sacrificat”. Iar faptul cã
afiºeazã o poziþie „neutrã”, e o
dovadã cã a ales clar de partea
cui e în disputa „Ghiþã” - Koveºi.
ªi uite-aºa s-a ales praful de
marea campanie (vrãjealã)
anticorupþie cu SRI în rol de
primadonã !

Pentru Ministerul Public ºi, în
special, pentru DNA ºi DIICOT,
acesta e momentul sã înþeleagã
cã sunt o putere realã în stat ºi cã
ar fi cazul sã nu se mai lase
încãlecaþi si târâþi în ºmecheriile
sereistice, utilizaþi în rãfuieli
politice sau vendete fiscale, pe
pe post de ghioage la purtãtor
(SRI). E cazul ºi timpul sã avem o
separare realã a puterilor în stat,
aºa cum prevede Constituþia ºi
nu doar formalã, cum se
întâmplã cât timp prelungim
cutumele, metehnele, „jocul de
glezne” ºi mizeria moralã, tip
securistã, a unei societãþi
controlatã cazon de o instituþie
omni-prezentã (pânã ºi în
dormitorul cetãþeanului) care se
vrea ºi omni-potentã (deasupra
Constituþiei) ºi care îºi desfãºoarã
mare parte din activitate în afara
Constituþiei ºi legii ºi pe care o
controleazã, doar formal,
Parlamentul. 

ªi dacã tot „s-a deschis

balul”, în locul DNA, in corpore,
aº aprofunda rolul ºi motivele
(ºantajul, prostia, interesele,
rãzbunãrile, etc.) ce au
determinat reprezentanþii CSAT
sã adãuge la Legea 51/1991 ºi
14/1992 (inclusiv Bãsescu care
s-a lãsat sedus de argumentele
perverse ale lui Coldea cã
evaziunea fiscalã ºi corupþia sunt
ameninþãri la siguranþa naþionalã,
chiar dacã legea nu le definea
astfel) ºi sã încalce Costituþia prin
substituirea Parlamentului. Toþi,
pentru cã s-au lãsaþi seduºi,
interesaþi ºi pãcaliþi, ar trebui
cercetaþi pentru abuz în serviciu
pentru cã, indiferent de
justificare, extinderea compe-
tenþelor SRI (în domeniul
prevenirii evaziunii fiscale ºi
anticorupþiei, unde SRI ºi-a
mutat bagajele, inclusiv „cãþel ºi
purcel”, neglijând atribuþiile
legale, pe care le-au abandonat
încât România a devenit un
bulevard al mafiei ºi teroristilor)
s-a fãcut prin încãlcarea gravã a
Constituþiei, CSAT substituind
practic Parlamentul României,
adaugând la legea siguranþei
naþionale ºi cea privind
funcþionarea SRI, prin Decizie,
ceea ce, conform Constituþiei,
numai Parlamentul avea
competenþã sã hotãrascã.

Iar DNA a ºtiut ce se
întâmplã, dar a acceptat mizeria
ºi imoralitatea, pentru cã a crezut
mai mult în scop decât în efect?
Se pare cã s-a înºelat ºi cã e
timpul sã-ºi reconsidere poziþia
zdruncinatã serios de SRI care a
încercat s-o substituie total.
Altfel, dacã Koveºi ºi DNA pierd
lupta cu SRI & Ghiþã, Ponta,
Bãsescu, etc., ne-am întors de
unde am plecat. Adicã în urmã
cu douãzeciºicinci de ani, când
Iliescu a metamorfozat Securi-
tatea în SRI, reaºezând-o în
fruntea ierarhiei societãþii
româneºti, cu toate „drepturile”
fostei securitãþi asupra cetã-
þeanului ºi economiei naþionale
ºi cu tot cortegiul de abuzuri ºi
discriminãri sociale, pe motive
imorale, practicate de cei care
abuzeazã de poziþia socialã ºi de
putere.

Pavel ROMAN

www.newsar.ro

Laura Codruþa Koveºi ºi Sebastian Ghiþã: 
douã feþe ale aceleiaºi Justiþii consideratã echidistantã... 

Pentru unii mumã, pentru alþii ciumã 



În data de 3 octombrie 2015, consulul general al României la Gyula
(Ungaria), Excelenþa Sa Florin Trandafir Vasiloni, a participat la
deschiderea anul academic 2016-2017 la Arad. Manifestarea a fost

organizatã în comun, pentru prima datã, de cãtre Universitatea "Aurel
Vlaicu" din Arad (UAV) ºi Universitatea de Vest „Vasile Goldiº” din Arad

(UVVG). La aceste universitãþi studiazã mai mulþi tineri din comunitatea
româneascã din Ungaria. Deschiderea anului academic, la care asistat
cca. 2.000 de persoane, a avut loc la Sala Sporturilor din Arad. Alãturi
de cadre didactice ºi studenþi au participat feþe bisericeºti, oficialitãþi
judeþene ºi locale, parlamentari, reprezentanþi al Inspectoratului ªcolar
Judeþean, conducãtori de licee ºi instituþii, pãrinþi ºi alþi invitaþi.

Au adresat cuvântãri IPS Timotei, Arhiepiscopul Aradului, Cosmin
Pribac, prefectul judeþului Arad, Iustin Cionca, preºedintele C.J. Arad,
Florin Vasiloni, consulul general al României la Gyula, Gheorghe Falcã,
primarul Aradului, Claudiu Mladin, inspector ºcolar general Arad.
Discursuri mai ample au adresat prof. univ. dr. Ramona Lile, rectorul
UAV ºi prof. univ. dr. Coralia Cotoraci, rectorul UVVG. În cadrul
manifestãrii, prof. univ. Dr. Lizica Mihuþ, fost rector al UAV ºi prof. univ.
dr. Aurel Ardelean, preºedintele UVVG, au primit medaliile de cetãþeni
de onoare ai Aradului.

www.flacara-rosie.ro

10 Octombrie 2016 DIASPORA Pag. 6

„La obârºii, la izvor, ediþia a IX-a, la Gyula – Ungaria

Duminicã (2 octombrie 2016), la Gyula,
în Ungaria, s-a desfãºurat cea de a IX-a
ediþie a Festivalului de pãstrare ºi

promovare a tradiþiilor populare româneºti
„La obârºii, la izvor”. Manifestarea a fost
organizatã de Episcopia Ortodoxã Romanã
din Ungaria (EORU), cu sprijinul Consiliului
Judeþean Caraº-Severin, al Fondului de
Subvenþii din cadrul Ministerului
Resurselor Umane de la Budapesta, al
Institutului Cultural Român din Budapesta,
al Consulatului General al României la
Gyula.

Evenimentul cultural-artistic a fost
precedat de celebrarea Sfintei Liturghii în
Catedrala Episcopalã din Gyula, unde au
slujit PS Lucian, episcopul Caransebeºului
ºi PS Siluan, episcopul EORU, împreunã cu
un sobor de preoþi ºi diaconi, din cele
douã eparhii, din care au fãcut parte

printre alþii arhimandrit Constantin Timiº,
vicar eparhial al Episcopiei Caransebeºului,
pr. Origen Sabãu, consilierul cultural al
EORU, pr. Teodor Marc, consilierul

economic al EORU. Rãspunsurile liturgice
au fost date de grupul psaltic „Ethos” al
Episcopiei Caransebeºului, iar la slujbã au
participat peste 200 de credincioºi din
Gyula ºi alte localitãþi apropiate din
Ungaria (Micherechi, Chitighaz, Bãtania,
Sãcal, Aletea, Otlaca-Pustã, Cenadul
Unguresc, Jaca etc), dar ºi din România.
Preasfinþitul Pãrinte Siluan a mulþumit
pentru prezenþã oaspeþilor din judeºul
Caraº-Severin, în frunte cu PS Lucian ºi cu
preºedintele Consiliului Judeþean.

La manifestãri au participat printre alþii
Florin Trandafir Vasiloni, consulul general
al României la Gyula, Ioan Fodoreanu,
consulul general al României la Szeged,
Gabriela Matei, directorul Institutului
Cultural Român de la Budapesta (ICR),
Tiberiu Juhasz, preºedintele
Autoguvernãrii pe Þarã a Românilor din

Ungaria (AÞRU), Silviu Hurduzeu,
preºedintele Consiliului Judeþean Caraº
Severin, Ionuþ Popovici, vicepreºedintele
Consiliului Judeþean Caraº Severin,

Gheorghe Þunea, directorul Centrului
Judeþean pentru pãstrarea ºi promovarea
culturii tradiþionale Caraº-Severin, Dan
Liuþ, director la Casa de Culturã din Bocºa,
prof. univ. Dr. Ramona Lile, rectorul
Universitãþii Aurel Vlaicu din Arad, prof.
univ. dr. Aurel Darãu, prorector al
Universitãþii „Vasile Goldiº” din Arad,
Margareta Tat, primarul localitãþii
Micherechi, Gheorghe Cozma, directorul
Oficiului AÞRU, Delia Kovacs, redactor-ºef
al publicaþiei Cronica, Anca Becan,
redactor la publicaþia Foaia Româneascã,
º.a.

Festivalul folcloric, la care au participat
peste 250 de persoane, a debutat dupã
amiazã pe scena Centrului Cultural de la
Liceul „Nicolae Bãlcescu” din Gyula (LNB)
ºi i-a avut în centrul atenþiei, ca
protagoniºti, pe artiºtii interpreþi de
muzicã popularã ºi dansatori, membri ai
Ansamblului Folcloric „Semenicul”, din
Reºiþa, ansamblu aflat în prezent sub
egidaCentrului pentru pãstrarea ºi
promovarea culturii tradiþionale Caraº
Severin ºi care a fost înfiinþat în anul 1969,
una dintre cele mai longevive formaþii de
acest fel din România. Aceºtia au fost
susþinuþi pe durata întregii manifestãri de
orchestra ”Virtuozii Semenicului”, condusã
de maestrul Petricã Viþã, iar prezentarea
spectacolului a fost fãcutã de Dan Liuþ,
realizator de emisiuni tv. În deschiderea
acestui festival, la care au participat preoþi
ºi credincioºi din parohiile aparþinând
Episcopiei Ortodoxe Române din Ungaria,
au luat cuvântul Preasfinþitul Pãrinte Siluan,
care a adus mulþumire tuturor celor care
au sprijinit realizarea ediþiei din acest an,
artiºtilor ºi autoritãþilor din Caraº Severin,
reprezentanþilor Institutului Cultural
Român din Budapesta, ai Consulatului
General al României la Gyula, LNB, AÞRU
ºi Autoguvernãrii de Naþionalitate Românã
din Gyula, precum ºi Fondului de

Subvenþii din cadrul Ministerului
Resurselor Umane de la Budapesta.
Preasfinþitul Pãrinte Lucian, Silviu
Hurduzeu, preºedintele CJ Caraº-Severin ºi
consulul general Florin Trandafir Vasiloni,
au transmis cuvinte de salut.

Un element care aadãugat valoare
ediþiei din acest an al manifestãrii, l-a
constituit ºi expoziþia de costume
populare româneºti vechi, reprezentând
cele 4 zone folclorice al judeþului Caraº-
Severin, amenajatã cu sprijinul Muzeului
Judeþean de Etnografie ºi al Regimentului
de Graniþã din Caransebeº, precum ºi
costumele populare mai noi, din colecþia
familiei Ionaºcu, din Reºiþa, care au fost
expuse pe scena spectacolului.

În deschiderea Festivalului, echipa de
dansuri populare a Centrului de
Documentare ºi Informare al AÞRU, au
prezentat douã jocuri tradiþionale
româneºti din Aletea ºi Micherechi, iar
programul prezentat de membrii
Ansamblului „Semenicul” a fost structurat
în forma unui dialog între generaþii, care
are ca scop prezentarea, dar ºi ducerea
mai departe a valorilor ºi tradiþiilor
populare româneºti.

Festivalul s-a încheiat cu o horã
româneascã, dar ºi cu o masã comunã,
asiguratã de organizatori.

Festivalul de pãstrare ºi promovare 
a tradiþiilor populare româneºti 

În zilele de 26-28 septembrie
2016, Excelenþa Sa Florin
Trandafir Vasiloni, consulul

general al României la Gyula, a
efectuat o vizitã în localitãþi din
judeþele Hajdu-Bihar. Diplomatul
român a vizitat primãriile
localitãþilor Jaca (Dzakca),
Vecherd (Vekerd), Darvaº
(Darvas) ºi Peterd (Mezopeterd),
având întrevederi cu primarii ºi
alþi responsabili din adminis-
traþiile celor patru localitãþi
situate în judeþul Hajdu-Bihar.

În toate aceste localitãþi
trãiesc membrii ai comunitãþii
istorice româneºti din Ungaria,
precum ºi familii de români care
s-au stabilit în Ungaria dupã anul
1990. ªeful misiunii diplomatice
româneºti de la Gyula a vizitat în
aceste zile bisericile ortodoxe
române din cele patru localitãþi,
aflate în grija pr. Cosmin Pop.
Douã dintre bisericile vizitate
sunt monumente istorice (Jaca ºi
Vecherd). În aceste biserici se
gãsesc cãrþi, obiecte de cult ºi
obiecte de artã, precum ºi
inscripþii vechi, care aratã

vechimea ºi continuitatea
existenþei comunitãþilor româ-
neºti în aceastã regiune. De
asemena, consulul general Florin
Vasiloni a avut întrevederi cu
reprezentanþii Autoguvernãrii
Româneºti din Peterd, vizitând ºi
grãdiniþa din aceastã localitate.

Consulul general a discutat cu
responsabilii localitãþilor amintite
despre situaþia comunitãþilor
româneºti precum ºi despre
posibilitatea întãririi legãturilor cu
localitãþi din România, în vederea
dezvoltãrii unor proiecte
comune.

În vizitã la românii din Hajdu-Bihar (Ungaria) Consulul general Florin Vasiloni, la
deschiderea anului universitar la Arad
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Când te uiþi doar la rezultat, 
nu la motive
Adrian DUMITRU

Vorba mea... 

La ora la scriu aceste rânduri
nu se ºtie încã soarta lui
Roland Nagy. Conducerea

clubului s-a întrunit pentru a
decide dacã va continua cu el
sau nu.Din câte aud, se va
supune la vot viitorul lui Roli.
Sincer, mã apucã râsul când aºa
ceva.

La care voturi sã se supunã?
Tot oraºul ºtie cã un singur om
conduce acest club ºi anume
Alexandru Meszar. Va vota el în
tripla lui calitate ºi anume
director la DJTS, preºedinte la
UTA ºi preºedinte la Atletico?
Poate ºi ca om impus de
Gheorghe Falcã ºi executant al
ordinelor acestuia? De când a
pornit tot acest proiect hibrid,
clubul nu a avut o conducere în
adevãratul sens al cuvântului.
Nimeni nu miºcã în club fãrã
acordul lui Alexandru Meszar.
Sunt vreo trei, patru oameni care
deþin funcþii, dar le deþin doar
onorific. Unul completeazã foaia
de joc, unul se ocupã de

marketing, unul nici el nu ºtie
exact ce are de fãcut. Ba da ºtie,
sã spunã cuvinte frumoase lipsite
de substanþã, sã îºi dea acordul
pentru cântarea manelelor în
vestiare dupã meciuri ºi sã ia la
rosst ziariºtii pentru cã scriu
adevãrul. Ah da, ºi am uitat cel
mai important aspect, sã
muºamalizeze pe cât posibil
toate lucrurile rele care se
întâmplã în club.

Aproape tot Aradul se uitã
acum urât spre Roli Nagy, pentru
cã are aceste rezultate
nesatisfãcãtoare. Dar se uitã tot
ce a fãcut bun acest om pentru
club. Faptul cã mereu în toate
perioadele grele a venit ºi a pus
umãrul. A acceptat sã antreneze
în condiþii greu de imaginat, a
reuºit sã þinã vestiarul unit în
ciuda tuturor restanþelor
financiare. Nu a spus nimic
public despre toate problemele.
Nu a comentat la nicio decizie
de sus, a fãcut totul aºa cum
trebuia fãcut. A cerut jucãtori,

dar nu i s-au adus. A ºtiut cã
valoarea lotului din acest sezon
este mult sub cea de anul trecut.
A anticipat aceste rezultate,
pentru cã la urma urmei nu este
Guardiola sã facã minuni. Dar cu
toate acestea, a tãcut din gurã ºi
nu a spus nimic. Iar acum toate
oalele se sparg în capul lui. El ºi
familia lui sunt înjuraþi, i se cere
demisia ºi se uitã toate lucrurile
bune pe care le-a fãcut.

Nimeni însã nu are curajul sã
priveascã imaginea per
ansamblu. Sã vadã cã UTA
Bãtrâna Doamnã de acum este
rezultatul acþiunilor unui singur
om. Da, ºi Meszar are meritul
sãu în cele bune petrecute la
club. Dar este principalul vinovat
pentru tot ceea ce se întâmplã
negativ acum. Dar nimeni nu
spune nimic. Oare de ce? Dacã e
aºa bun manager cum îl vede
toatã lumea, de ce nu face ca
lucrurile sã meargã strunã? ?tiu,
va veni vechea placã cu „dar
cine sã vinã în locul lui?“. Pãi da,

cine sã vinã? Pentru cã tot ce e
acum în club, toatã structura sa
este creatã de el. Oricine va veni
se va prinde de cap. Cum sã faci
trei echipe de seniori, când tu te
plângi mereu de bani? Cum sã te
lauzi cã ai mulþi juniori buni
(sigur, ai lui Atletico) dar pe
aceia care þi-au adus rezultate sã
îi îndepãrtezi de la club pe alte
motive decât cele sportive ºi de
performanþã? Cum sã accepþi ca
un antrenor sã decidã absolut
totul în privinþa jucãtorilor tineri
ºi – repet!- nu pe criterii de
performanþã sportivã? Pentru
situaþia existentã acum la club nu
este un singur vinovat, chiar
dacã se încearcã prin toate
metodele sã se acrediteze ideea
cã doar Nagy este de vinã. Sunt
mai mulþi dar preferãm sã ne
uitãm în altã parte.

P.S. Pot sã fac un pariu.
Dacã Roli va fi demis,
conducerea echipei mari va fi
preluatã de cuplul Oprescu
Pãcurar. Vã þine pariul?

BÂRFE SPORTIVE

Marile sfaturi 
vin de la oameni mari!

Partida dintre UTA ºi Juventus
Bucureºti. Acum, recent, sâmbãta
trecutã. Mulþi nervi, multã
tensiune. La un moment dat, un
jucãtor al oaspeþilor cade la
pãmânt ºi colegii dau mingea
afarã pentru a primi îngrijiri
medicale. Sigur, un tertip des
utilizat de orice echipã de fotbal

care doreºte sã tragã de timp
pentru a câºtiga un meci. Un
ºiretlic folosit ºi de UTA în alte
partide pentru a obþine cele trei
puncte. Iar atunci, de la tribuna
oficialã se aude un glas puternic:
„Mããããã, sã nu le daþi mingea
înapoi! Jucaþi voi mingea, nu le-o
daþi!“ Da, un bun sfat fairplay, un
sfat de un adevãrat profesionist.
Venit din douã pãrþi. De la doi
mari conducãtori. Alexandru
Meszar ºi Codru Grãdinaru (foto).
Aºa da, aºa se cresc juniorii
arãdeni!

Fusã, fusã ºi se dusã!
Cam aºa se poate rezuma

scurtul periplu al celor de la
ªoimii Pâncota în acest sezon.
Amãgiþi de italiei veniþi cu mari
promisiuni, totul se duce încet dar
sigur pe apa plutei. Dupã ce au
fost plimbaþi pe la ªiria ºi trimiºi în
deplasãri cu maºinile personale, a
venit ºi momentul mutãrii. Marii
patroni italieni vor sã mutã echipa
pe la Piteºti. Probabil, pe acolo au
gãsit pe altcineva sã prosteascã.
Marea problemã e cã deoarece nu
au echipã de juniori, urmeazã sã
fie excluºi din campionat. ªi uite
aºa dispare încã o echipã din
peisajul fotbalistic arãdean. Dar
cei care conduc destinele
sportului arãdean au alte treburi
mai importante de fãcut decât sã
caute soluþii.

Serios, cât timp 
ne mai prostiþi?

Un nou sezon, aceeaºi poveste
de care ºi noi ne-am plictisit.
Baschet Club ICIM Arad a început
un nou campionat dar continuând
pe aceleaºi considerente. Iar s-au
adus multe jucãtoare din

strãinãtate ºi încã de la început ni
s-a spus acelaºi lucru: noi nu
avem bani, avem bani puþini ºi de
aceea nu putem emite pretenþii la
câºtigarea campionatului. Pãi dacã
tot nu aveþi bani, pentru ce aþi
adus sârboaice ºi americance? De
ce nu vã bazaþi pe jucãtoare tinere
arãdene? Noi ne tot întrebãm, dar
nimeni nu rãspunde …

Bâlba-n fluier

Gelu BOCI

Black&White

A trecut ceva vreme de când „pana mea“
nu a mai gâdilat „fenomenul arbitraj“
(pentru cã arbitrajul românesc este pe

alocuri, uneori, chiar „fenomenal!“). Nu sunt
un fan al Diviziei A (mã rog, Liga I) dar, totuºi,
am vãzut, ca tot omul pasionat de sport, ceva
meciuri din primele douã divizii, la Tv.
Deciziile hazlii ºi total aiurea ale arbitrilor m-
au determinat sã scriu acest articol. De dragul
vostru ºi, pentru uºurarea mea, cu sacrificiile
aferente. Scriu cu creionul pe o foaie de
mate’, dotat cu radierã ºi ascuþitoare! Dacã tot
vorbim de sacrificii... Asta pentru cã mi s-a
„bulit“ PC-ul, (clasic ºi verificat) la momentul
nepotrivit. Toate astea spre diperarea
amicului ce va trebui sã culeagã textul.
Pardon, mon ami!

Dar sã revenim, cã a început sã mã doarã
mânuþa. Sã revenim la ale noastre, la divizia
noastrã „fantasticã“ acompaniatã de arbitraje
„fantasmagorice“

Nu sunt pregãtit sã dau exemple ancorate
în situaþii anume. Voi vorbi, de data aceasta,
generic, fãrã argumentaþii cu date, cifre etc.
Am ales varianta scurtã. La obiect!
Catastrofalul arbitraj la care fac referinþã îºi
trage seva bolnavã din „mãruntaiele FRF“,
adicã Cca, mama arbitrajului ce este supusã

FRF ºi Ligii Profesioniste care, la rândul lor,
sunt tributare intereselor ce aduc profit acolo
unde trebuie, ca toatã lumea sã fie mulþumitã.
Vorbim de o lume nevãzutã unde se învârt
sume demne de industria numitã Fotbal!

Greºelile de arbitraj, în marea lor
majoritate, sunt omeneºti. Lipsa de
experienþã, condiþia fizicã slãbuþã sau psihicul
labil. Iatã trei vectori care pot fi dezvoltaþi,
ramificaþi. Numai cã apar greºeli suspecte în
momente cheie, la scoruri ciudate ºi-n partide
speciale. ªi atunci, iertaþi-mi naivitatea, dar
îmi permit sã gândesc mãcar în trecere la
casele de pariuri ori la învestitorii nevãzuþi.
Sper din tot sufletul sã greºesc sincer ºi
necondiþionat. Sã considerãm pista asta
înfundatã dar cu drept de... recurs.

Faptul cã toate istituþiile de stat sunt
conduse falimentar ºi-n interesul partidelor ce
ºi-au numit miniºtrii, bla-bla..., pânã la
directori, este unul cunoscut, condamnabil
dar indestructibil! No comment! 

Scuzaþi, a fost un derapaj uºor necontrolat,
gândesc ramificat, gen Napoleon; ideile mi se
suprapun, interpun dar nu mi se impun.
Punct!

Revenind ºi revenindu-ne, ºeful FRF,
domnul Burleanu, dealtfel un orator fãrã bâlbe

în discursuri ºi conversaþii, unde nu-i strãin
nici de intonaþii de efect, este total gol de
conþinut, etalând habarnimul clasic al unui
conducãtor ce nu-i în domeniul lui. Fotbalul,
la fel ca zidãria, are nevoie de meseriaºi. Clar!
Domnul Burleanu nu-i meseriaº la fotbal. ªi
atunci ce cautã la conducerea FRF ºi cum a
ajuns acolo?

Când vom gãsi rãspunsuri la aceste
întrebãri, rãspunsuri coerente, cinstite ºi clare,
tot atunci vom afla de ce arbitrajul nostru
condus prin corespondenþã de un grec (?!!)
este de toatã jena. 

Am sã cam închei. M-am dezvãþat sã scriu
pe hârtie. Îmi urmãresc greu ideile. Sper la
altceva, în numãrul viitor.

P.S. Ora 14, sâmbãtã 8 octombrie 2016.
Am terminat articolul de faþã ºi sunt
strãfulgerat de un gând. Astãzi, în
preliminariile CM, se joacã la Tv. Armenia-
România. Nu dau pronosticuri, numai cã
jocul se va desfãºura la Erevan. ªi când
spui Erevan te gândeºti, nu?, la Radio
Erevan! Sper ca rezultatul din aceastã searã
sã nu ne includã în colecþia de bancuri a
celebrului post de radio armean. Unul care
chiar existã în carne ºi oase, ziduri ºi
ferestre. Amin!
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Iustin Cionca, preºedinte al Consiliului Judeþean Arad, era cât pe ce s-
o comitã. La ultima ºedinþã de Consiliu, au fost douã puncte fierbinþi,
postate unul dupã celãlalt. Primul, de trecere a noului TBC de la

constructor la Consiliul Judeþean. Al doilea, de trecere a aceluiaºi spital
de la Consiliul Judeþean la Spitalul Judeþean. Adicã un fel de preluare

„colet” ºi predare „colet”. Pânã aici simplu. Doar cã primul punct a cãzut
la vot. Automat cel de-al doilea punct trebuia retras. Pãi, ce sã dea
Consiliul la Spital dacã n-a primit clãdirea? Cionca, probabil din neºtiinþã
(e grea funcþia asta, fãcutã cadou de partid), a supus la vot ºi al doilea
punct. Bun, ºi?, vã veþi întreba. Pãi, dacã al doilea punct trecea? Consiliul
Judeþean trebuia sã predea clãdirea TBC din Grãdiºte Spitalului Judeþean
fãrã s-o primeascã. Aºa e când ai fãcut studii juridice, dar prin
corespondenþã.
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NOI NU SUNTEM BANALI

Darius, 12ani, baschetbalist

O, tempora! (vorba lui Tifi)

Ce mai fac aleºii noºtri?

Ca un fãcut, Aradul a capotat lamentabil ºi în cursa
pentru Capitala Verde a Europei în 2018. 

De fapt, hai sã fim exacþi pânã la capãt, nu
Aradul, ci echipa administrativã a oraºului patronat
la vârf de cel pe care o lume întreagã îl ºtie doar de
Ghiþã. 

?i nu pentru cã ar fi atât de popular precum Ghiþã
cela de la portiþa fetiþei Stratan, ci pentru cã lumea
cea bunã a urbei nu-l mai poate pomeni decât la
diminutiv. Iar asta nu pentru cã ar fi atât de mic ºi
simpatic, ci pentru cã este antipatic. Mic, mic, dar
antipatic rãu. 

Ca un puºtan care încearca sã ascundã pãrinþilor
ultimele note de trei ºi patru ºi cã din aceastã cauzã
dirigintele ar vrea sã-i vadã ºi sã le vorbeascã, Ghiþã
al nostru n-a suflat o vorbã despre eºecul incercãrii
lansate anul trecut.

Faptul cã Aradul a fost eliminat din lista scurtã se
ºtia din mai, însã pezevenghiul de primar a tãcut
chitic, mâlc, precum o sirenã mutã legatã la gurã cu
o eºarfã galbenã de partid printre porcii din cucuruz. 

De fapt, ca sã fim din nou foarte exacþi, nici acum
n-a spus nimic despre eºec, am aflat cu toþii
oarecum indirect prin si numai dacã am fost atenþi la
ordinea de zi a sedintei CLM de vineri, 30
septembrie.

Primul punct al acestei liste formula iniþiativa lui
Ghiþã, primarul Aradului, de a susþine candidatura
Aradului la titlul de Capitala Verde a Europei pentru
2019. 

Nu v-aþi fi dat seama, aºa-i, ºmecher rãu Ghitã al nost! 
Aºa ar fi fãcut si elevul Ghiþã, n-ar fi zis nimic

pãrinþilor de faptul cã a buctat la douã materii – în
cazul nostru capitala culturalã ºi cea verde –, ar fi zis
ceva despre niste examene prelungite din cauza
unui nou sistem de notare, exact cum a transformat
Ghiþã al nost eºecul în victorie ca sã ne putem bucura
pentru Timiºoara, iar la cea verde avem tot timpul
cât este el primar. 

Cu atât mai mult cu cât în cazul capitalei verde nu
este nimeni pe care sã arunce rahatul sau ºuhaida,
tot un drac, iniþiativa a fost a lui, el fiind în acest caz
atât Alfa cât si Omega (propun un cartier cu acest
nume!) proiectului, cel puþin noi n-am aflat pânã
acum de nimeni care sã se fi ocupat de el.

De proiectul cu capitala verde!
Dar nu-i bai! Chiar dacã vom bucta la toate

materiile si pe toate planurile, va fi bine.
Avem un primar, Ghiþã, care are explicaþii la

toate, oricând ne va putea convinge cã iarba
vecinului nu este mai verde ca a noastrã, doar cã
lumina cade altfel pe ea...

Notorius

Verdele vecinului nu e
mai verde decât Aradul
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